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PROTOKÓŁ Nr XXXVII/2020 

z sesji Rady Miejskiej w Stąporkowie 

z dnia 8 grudnia 2020 roku 

Ad.pkt.1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jacek Kołodziej otworzył XXXVII w bieżącej kadencji obrady sesji 

Rady Miejskiej w Stąporkowie. 

Poinformował, że sesja została zwołana w oparciu o art. 20 ust. 3 ustawy z dnia 8 marca  

1990 r. o samorządzie gminnym, czyli na wniosek Burmistrza.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że na stan 15 radnych w obradach udział bierze  

12 Radnych, co zgodnie z ustawą czyni Radę zdolną do podejmowania prawomocnych uchwał. 

W związku z obowiązującymi przepisami Rozporządzenia Parlamentu Europejskiego i Rady (UE) 

2016/679 z dnia 27 kwietnia 2016 r. w sprawie ochrony osób fizycznych w związku z przetwarzaniem 

danych osobowych  i w sprawie swobodnego przepływu takich danych oraz uchylenia dyrektywy 

95/46/WE RODO a także art.20 ust.1b ustawy z dnia 8 marca 1990 roku o samorządzie gminnym  

(tj. Dz. U. z 2020 r. poz.713, 1378) poinformował, iż obrady sesji są nagrywane oraz transmitowane  

na żywo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej wyjaśnił, że z uwagi na przybycie na sesję radnej, rada od tej chwili 

obradować będzie w składzie 13 osobowym. 

Lista obecności radnych zostaje załączona do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad. pkt. 2. Przyjęcie porządku obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej zwrócił się do radnych z pytaniem, czy mają uwagi bądź propozycje 

do porządku obrad.  

Głos zabrał radny Edward Mazur. Zapytał, czy do projektu uchwały w sprawie określenia metody 

ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty, Komisja 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego opracowała opinię. Powołał się na § 47 ust. 2 pkt. 2 Statutu Gminy 

Stąporków, który mówi o opiniowaniu projektów uchwał dotyczących podatków, opłat i spraw 

majątkowych gminy przez tę Komisję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że opinii komisji do projektu uchwały  

w sprawie określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki opłaty komisja nie przedstawiła. Wyjaśnił natomiast, że nad przedmiotowym projektem 

dyskutowano już dwukrotnie, w tym na posiedzeniu wspólnym w dniu dzisiejszym. Przypomniał,  

że styl pracy radnych nad uchwałami dotyczącymi gospodarowania odpadami wypracowany został  

na przestrzeni kilku lat.  

Radny Edward Mazur zapytał, czy zdaniem Przewodniczącego Rady Miejskiej opinia Komisji  

do projektu uchwały jest niepotrzebna.  

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że nie rozumie zasadności pytania. Podkreślił,  

że od kilku lat z uwagi na powagę sprawy nad projektem uchwały w sprawie ustalenia odpłaty za odbiór 

odpadów radni dyskutowali wspólnie. 

Radny Edward Mazur zapytał, czy zatem zapis w Statucie Gminy Stąporków dotyczący opiniowania 

przez Komisję Finansów i Rozwoju Gospodarczego projektów uchwał dotyczących podatków, opłat  

i spraw majątkowych gminy jest zbędny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej odpowiedział, że z uwagi na zakres i ciężar omawianego projektu 

uchwały pochyliły się nad nim wszystkie komisje jednocześnie, nie tylko Komisja Finansów i Rozwoju 

Gospodarczego. 

Radny Edward Mazur wyjaśnił, że jego intencją było przypomnienie zakresu działalności Komisji 

Finansów i Rozwoju Gospodarczego, która właściwą opinię w omawianym zakresie powinna 

przygotować. 

Przewodniczący Rady Miejskiej przypomniał, że Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego także 

brała udział w debacie nad projektem uchwały, nie tylko w dniu dzisiejszym, ale także wcześniej i swoje 

zadanie spełniła. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z brakiem dalszych uwag do proponowanego porządku 

obrad sesji poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 12 głosów 

przeciw- 0 głosów 
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wstrzymało się- 1 głos 

przyjęła porządek obrad XXXVII sesji. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad. pkt. 3. Rozpatrzenie projektów uchwał w sprawach: 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż projekty uchwał pozytywnie zaopiniowane  

co do zgodności z prawem zostały omówione na posiedzeniu wspólnym komisji Rady Miejskiej  

i ponieważ radni mają je przed sobą nie zachodzi potrzeba odczytywania. 

Ad. pkt. 3. ppkt. a) Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Stąporków na lata 2020-2032. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w dniu 07.12.2020 r. do przedmiotowego projektu 

uchwały złożono autopoprawkę, która została omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji. 

Głos w dyskusji zabrali: 

Radny Edward Mazur zgłosił pytanie do Pani Skarbnik dotyczące inwestycji w Publicznej Szkole 

Podstawowej w Krasnej, które w projekcie uchwały wymienione zostało trzykrotnie. Poinformował,  

że na stronie nr 3 przedmiotowego projektu uchwały ujęto zadanie pn. „Rozbudowa infrastruktury 

sportowej oraz doposażenie pracowni matematycznej i przyrodniczej w Szkole Podstawowej w Krasnej- 

Gmina Stąporków- Rozbudowa infrastruktury”. Dodał, że na stronie nr 1 niniejszego dokumentu mowa 

jest także o zadaniu pn. ”Rozbudowa infrastruktury sportowej oraz doposażenie pracowni 

matematycznej i przyrodniczej w Szkole Podstawowej w Krasnej- Gmina Stąporków- Rozbudowa 

infrastruktury”, natomiast na stronie ostatniej przedstawiono zadanie o nazwie ”Opracowanie projektu 

budowlanego na dobudowę sali gimnastycznej przy Publicznej Szkole Podstawowej im. Polskich 

Olimpijczyków w Krasnej 2020-2021- poprawa kształcenia ogólnego i infrastruktury edukacyjnej, 

rozwoju fizycznego dzieci poprzez budowę sali gimnastycznej”. Zapytał, czy zapisy powyższych zadań 

są właściwe. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek poinformowała, że w 2019 roku wprowadzone zostało zadanie 

wieloletnie pn. „Rozbudowa infrastruktury sportowej oraz doposażenie pracowni matematycznej  

i przyrodniczej w Szkole Podstawowej w Krasnej- Gmina Stąporków- Rozbudowa infrastruktury”  

na lata 2019-2020, najpierw w pozycji 3, bez dofinansowania, natomiast później pozyskano 

dofinansowanie w wys. ok. pół miliona zł, więc pozycja w WPF uległa zmianie na 1.1.2.6. Wyjaśniła, 

że w późniejszym czasie uchwałą Rady Miejskiej zadanie zostało wykreślone z zadania wieloletniego, 

a obecnie jest wprowadzone na ostatniej stronie pn. ”Opracowanie projektu budowlanego na dobudowę 

sali gimnastycznej przy Publicznej Szkole Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Krasnej 2020-

2021-poprawa kształcenia ogólnego i infrastruktury edukacyjnej, rozwoju fizycznego dzieci poprzez 

budowę sali gimnastycznej” i przeniesione z zadania rocznego na wieloletnie a jego finansowanie 

nastąpi w 2021 roku. Dodała, że wykonawca projektu zawnioskował o przesunięcie terminu realizacji  

z powodu pandemii na rok kolejny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej powiedział, że wykonawca zobowiązał się umową  

do zrealizowania zadania w określonym terminie, tj. do końca roku. Stwierdził, że przy opracowywaniu 

projektu budowlanego można pracować zdalnie i stan pandemii nie ma na pracę wpływu. Zapytał, czy 

z uwagi na opóźnienia zostaną zastosowane względem wykonawcy kary umowne? Poprosił o podanie 

nazwy zleceniobiorcy. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek odpowiedziała, że pytanie należy skierować  

do wydziału merytorycznego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o przedłożenie wyjaśnień  w formie pisemnej. 

Radny Edward Mazur zwrócił uwagę, że jedno zadanie nazwano „Rozbudowa infrastruktury 

sportowej oraz doposażenie pracowni matematycznej i przyrodniczej w Szkole Podstawowej w Krasnej- 

Gmina Stąporków- Rozbudowa infrastruktury”, zaś pozostałe ”Opracowanie projektu budowlanego  

na dobudowę sali gimnastycznej przy Publicznej Szkole Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków  

w Krasnej 2020-2021-poprawa kształcenia ogólnego i infrastruktury edukacyjnej, rozwoju fizycznego 

dzieci poprzez budowę sali gimnastycznej”. Dodał, że na tej podstawie można wysnuć tezę, że projekty 

są dwa. Powiedział, że zgodnie z informacją przedstawioną na BIP gmina pozyskała na inwestycję 

środki zewnętrzne. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek przypomniała, że została podjęta uchwała o wykreśleniu 

zadania wieloletniego. Uzasadniła, że dlatego obecnie nowe zadanie nosi nazwę ”Opracowanie projektu 
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budowlanego na dobudowę sali gimnastycznej przy Publicznej Szkole Podstawowej im. Polskich 

Olimpijczyków w Krasnej 2020-2021-poprawa kształcenia ogólnego i infrastruktury edukacyjnej, 

rozwoju fizycznego dzieci poprzez budowę sali gimnastycznej”. Dodała, że dokonano przeniesienia 

zadania pn. „Opracowanie projektu budowlanego na dobudowę sali gimnastycznej przy Publicznej 

Szkole Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Krasnej 2020 – 2021” z zadania rocznego  

na wieloletnie oraz uaktualnienia limitu wydatków w 2021 r. na kwotę 95.000,00 zł, płatne w 2021 r. 

Radny Edward Mazur poprosił o wskazanie inwestycji, na którą projektant opracowuje dokumentację. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek odpowiedziała, że zadanie, nad którym pracuje projektant nosi 

nazwę ”Opracowanie projektu budowlanego na dobudowę sali gimnastycznej przy Publicznej Szkole 

Podstawowej im. Polskich Olimpijczyków w Krasnej 2020 – 2021”. Doprecyzowała, że w WPF zadanie 

umieszczono w pozycji ostatniej a zadanie drugie zostało usunięte odrębną uchwałą o wykreśleniu 

zadania wieloletniego, którą przyjęto kilka miesięcy wcześniej. 

Radny Edward Mazur poprosił o udzielenie informacji w sprawie dotacji przyznanej na omawiane 

zadanie. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił, aby radny doprecyzował zadanie, którego dotyczy dotacja. 

Radny Edward Mazur wyjaśnił, że prosi o udzielenie informacji dotyczących sali gimnastycznej  

o wartości 1500000 zł, na którą zabezpieczono w budżecie 500000 zł, jako zadanie roczne na 2020 rok. 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że było to zadanie dwuletnie, łącznie z wyposażeniem pracowni i zostało 

wykreślone kilka miesięcy temu. Zapytała, czy radnemu chodzi o informacje o uzyskanej przez gminę 

dotacji. 

Radny Edward Mazur odpowiedział, że prosi o udzielnie informacji, czy gmina otrzymała dotację,  

bo z ogłoszenia na BIP-ie wynika, że była to kwota 500000 zł. 

Skarbnik Gminy Agnieszka Niebudek odpowiedziała, że pytanie należy skierować do pani Naczelnik, 

która na nie zapewne odpowie. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 12 głosów 

przeciw- 0 głosów 

wstrzymało się- 1 głos 

przyjęła uchwałę Nr XXXVII/226/2020 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Stąporków na lata 2020-2032, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad. pkt. 3. ppkt. b) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2020 rok. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, iż w dniu 07.12.2020 r. do przedmiotowego projektu 

uchwały złożono autopoprawkę, która została omówiona na wspólnym posiedzeniu komisji. 

W związku z brakiem pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady Miejskiej 

poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 12 głosów 

przeciw- 0 głosów 

wstrzymało się- 1 głos 

przyjęła uchwałę Nr XXXVII/227/2020 w sprawie zmian w budżecie Gminy Stąporków na 2020 

rok, która stanowi integralną część niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad. pkt. 3. ppkt. c) Projekt uchwały w sprawie określenia metody ustalania opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty. 

Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na wspólnym posiedzeniu komisji  

do przedmiotowego projektu uchwały złożono dwa wnioski i zwrócił się z pytaniem, czy radni mają 

wnioski dodatkowe. 

Głos zabrała radna Elżbieta Kołodziej, która wycofała wniosek zgłoszony na wspólnym posiedzeniu 

komisji. 
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W związku z powyższym Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że na obradach sesji 

rozpatrywany będzie wniosek złożony przez radnego Sławomira Dąbrowskiego. Wyjaśnił, że radny 

zaproponował, aby w przedmiotowym projekcie uchwały §2. otrzymał następującą treść: ”Stawka 

opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w sposób selektywny 

wynosi 20 zł miesięcznie od mieszkańca zamieszkującego nieruchomość”, §3. pkt. 3.  otrzymał 

następującą treść: „Stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi  

i odbieranymi w sposób selektywny przez właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami 

mieszkalnymi jednorodzinnymi, kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne  

w kompostowniku przydomowym wynosi 17 zł miesięcznie od mieszkańca zamieszkującego 

nieruchomość” a §4. otrzymał treść: „Stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi  

w przypadku nie wypełniania przez właściciela nieruchomości oraz jej mieszkańców obowiązku 

zbierania odpadów komunalnych w sposób selektywny wynosi 50 zł miesięcznie od mieszkańca 

zamieszkującego nieruchomość”. W związku z brakiem dalszych uwag poddał niniejszy wniosek pod 

głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 7 głosów 

przeciw- 0 głosów 

wstrzymało się- 6 głosów 

przyjęła wniosek radnego Sławomira Dąbrowskiego. 

W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Przewodniczący Rady Miejskiej w związku z powyższym odczytał brzmienie naniesionych  do projektu 

uchwały w sprawie określenia metody ustalania opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

ustalenia stawki opłaty zmian, w wyniku których §2. otrzymał następującą treść: ”Stawka opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w sposób selektywny wynosi  

20 zł miesięcznie od mieszkańca zamieszkującego nieruchomość”, §3. pkt. 3. otrzymał następującą 

treść: „Stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi zbieranymi i odbieranymi w sposób 

selektywny przez właścicieli nieruchomości zabudowanych budynkami mieszkalnymi 

jednorodzinnymi, kompostujących bioodpady stanowiące odpady komunalne w kompostowniku 

przydomowym wynosi 17 zł miesięcznie od mieszkańca zamieszkującego nieruchomość” a §4. 

otrzymał treść: „Stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi w przypadku nie 

wypełniania przez właściciela nieruchomości oraz jej mieszkańców obowiązku zbierania odpadów 

komunalnych w sposób selektywny wynosi 50 zł miesięcznie od mieszkańca zamieszkującego 

nieruchomość”. Poinformował, że w §5. stawka opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

zbieranymi i odbieranymi w sposób selektywny z nieruchomości, na której znajduje się nieruchomość 

wykorzystywana na cele rekreacyjno – wypoczynkowe wynosi 180 zł za rok od nieruchomości. 

W związku z brakiem dalszych pytań i uwag do powyższego projektu uchwały Przewodniczący Rady 

Miejskiej poddał go pod głosowanie. 

Rada Miejska w głosowaniu jawnym: 

za- 7 głosów 

przeciw- 0 głosów 

wstrzymało się- 6 głosów 

przyjęła uchwałę Nr XXXVII/228/2020 w sprawie określenia metody ustalania opłaty  

za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia stawki opłaty, która stanowi integralną 

część niniejszego protokołu. 
W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. 

Imienny wykaz głosowania zostaje załączony do niniejszego protokołu i stanowi jego integralną część. 

Ad.pkt.4 .Zamknięcie obrad sesji. 

Przewodniczący Rady Miejskiej z uwagi na wyczerpanie porządku zamknął obrady XXXVII sesji Rady 

Miejskiej w Stąporkowie.  

 

Protokołowała:                                             Przewodniczący Rady Miejskiej 

Karolina Rokita                                                          Jacek Kołodziej 


